
QUÈ VA  DESENCADENAR LA GUERRA? 
 

A tothom que li preguntis quines van ser les principals causes de la primera guerra 

mundial et respondran l’imperialisme i colonialisme, i si tenen més coneixements 

sobre el tema et podrien dir fins i tot que va ser causada per l’assassinat de  

Francisco Fernando a Sarajevo. Però van ser aquestes les principals causes? o van 

intervenir més  aspectes com l’odi? 

 

Aquest sentiment profund de malvolença  sempre ha estat present, ja sigui en temes 

personals, polítics i socials (rivalitat i enveja). L’odi ha tingut un paper important en la 

guerra, ja que sense odi no hauria guerra, per tant dedueixo que els diversos països 

que van participar en la guerra sentien un odi profund entre ells, i com que aquest 

sentiment despertava la fúria, van voler solucionar els problemes amb violència, ja 

que si no hi hagués hagut  odi en aquells moments, la ràbia interna no s’hauria 

despertat i tot s’hauria solucionat sense necessitat de violència, és a dir guerra. 

 

Un altre aspecte que potser ha tingut relació amb la guerra és el supremacisme, des 

de el meu punt de vista el supremacisme blanc no va tenir gaire relació, ja que crec 

que  la majoria dels habitants a Europa eren blancs, perquè en cap moment s’ha 

mencionat la discriminació en vers la pell fosca, però segurament ha intervingut la 

necessitat de sentir-se superior als altres països i voler tenir el poder i control 

màxim. 

 

Arribo a la conclusió que el supremacisme i l’odi, entre altres aspectes han fet iniciar 

la primera guerra mundial. La guerra, una baralla, discòrdia, forma part de la nostra 

societat i és una fet que ve integrat a la nostra mentalitat. Encara que han passat 

tants anys segueixen havent guerres, no hem pogut parar-les i trobar un altre 

manera de solucionar els  nostres conflictes, no avancem, estem atrapats. Sembla 

que la guerra sempre estarà present, per tant la pau definitiva, en la meva opinió és 

impossible, encara que evolucionem com a persones, en la tecnologia, en la 

ciència…. mai podrem arribar a la pau, ho considero una utopia. 


